
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego,  

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 29.11.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie w ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

6. Wyjaśnienia kierownika referatu ochrony środowiska w kwestii problematyki odbioru 

odpadów. 

7. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na najbliższą sesję rady gminy.  

8. Opiniowanie projektu budżetu gminy Suchy Las na rok 2024. 

9. Plan pracy komisji na rok 2024. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził prawomocność 

posiedzenia na podstawie listy obecności.  

Ad. 5. 

Protokół z dnia 25.10.2023 roku został przyjęty 4 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Protokół z dnia 10.11.2023 roku został przyjęty 4 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Ad. 6. 

ROŚ W. Orczewski omówił kwestię problematyki odbioru odpadów informując m. in, że w obecnym 

roku łącznie objętych systemem rejestrującym osoby dostarczające śmieci jest 18 835 osób, natomiast 

osób zameldowanych jest 18 415. Jest więcej osób objętych systemem, niż zameldowanych. Można tę 

informację poszerzyć dzieląc na poszczególne jednostki. Jeśli chodzi o podział na zabudowę jedno i 

wielorodzinną, to są 73 wspólnoty z wykazanymi 3 781 mieszkańcami, domy jednorodzinne: 5 287 

deklaracji z 15 054 mieszkańcami.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o porównanie skuteczności działań w roku bieżącym 

(porozumienie z miastem Poznań) z latami poprzednimi oraz przekazanie tej informacji na 

styczniowym posiedzeniu komisji.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał na ile poprawiło lub pogorszyło się w ostatnich latach 

funkcjonowanie wspólnot w kwestii problematyki odbioru odpadów?  

 

ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że problemy są lokalizacyjne. Nie wszystkie wspólnoty mają 

dostateczną ilość miejsca na system gospodarki odpadami. Nie ma wspólnot, które nie prowadzą 



segregacji. Robione są kontrole, aby to sprawdzać. Niestety istnieje problem z orzecznictwem. Jeden 

wyrok mówi o wielokrotnym przewinieniu, a drugi o tym, że każde przewinienie powinno być karane. 

 

Radna J. Radzięda oznajmiła, że dopiero nałożona 3 razy z rzędu na wspólnoty wysoka kara (każdy w 

bloku zapłaci 3 razy z rzędu czterokrotność składki) będzie skutkować tym, że sąsiedzi będą się sami 

nawzajem pilnować i to jest jedyna metoda oduczenia bylejakości w segregacji. Zdanie radnej oddzielił 

również radny R. Banaszak.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz poinformował członków komisji, że na kolejne posiedzenie zaproszony 

zostanie prezes ZGK.  

 

Radna J. Radzięda zapytała o kontrole przedsiębiorców w zakresie odpadów i podpisanych umów. 

 

ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że przedsiębiorcy są kontrolowani na bieżąco. Radnym zostanie 

przesłana mailowo liczba wszczętych kontroli.  

 

Radny Z. Hącia zapytał o kwestię budowy kanalizacji w ul. Wargowskiej w Chludowie, ponieważ uzyskał 

informację o tym, że mieszańcy nie otrzymują pozwolenia na budowę ze względu na brak kanalizacji i 

zakaz budowy szamb. 

 

ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że być może takie ustalenia wynikają z miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Nie spotkał się jak dotąd z takimi ustaleniami przytoczonymi przez 

radnego, ponieważ na ogół mieszkaniec powinien przyłączyć nieruchomość do kanalizacji sanitarnej, a 

w przypadku jej braku, można zbudować zbiornik bezodpływowy. 

 

Ad. 7. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia 

Miastu Poznań przez Gminę Suchy Las zadania publicznego polegającego na 

zagospodarowaniu niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych o kodzie 20 03 

01 pochodzących z terenu gminy Suchy Las w Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów 

Komunalnych w Poznaniu. 

 

ROŚ W. Orczewski omówił projekt uchwały. Uzasadnienie do uchwały: „ Proponowana zmiana ma na 

celu doprecyzowanie zasad współpracy w ramach porozumień międzygminnych, w szczególności 

dotyczących rozliczenia dotacji celowej przekazywanej przez Gminę Suchy Las Miastu Poznań na 

realizację zadania publicznego. Zmiana metodologii rozliczenia dotacji celowej wynika ze specyfiki 

rozliczeń pomiędzy Instalacją Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych w Poznaniu a 

Miastem Poznań, w których koszt zagospodarowania odpadów nie jest stały i ulega zmianom 

w poszczególnych miesiącach w zależności od ilości dostarczonych odpadów. Wobec powyższego 

zaistniała konieczność zaktualizowania zasad sporządzania Raportu Rocznego w porozumieniu. 

Jednocześnie zniesiono wymóg podejmowania uchwały przez organy stanowiące, dzięki czemu 

uproszczono tryb wprowadzania ewentualnych dalszych zmian w porozumieniu.”  

 

 



Radna J. Radzięda poprosiła o wyjaśnienie zdania z uzasadnienia: „Jednocześnie zniesiono wymóg 

podejmowania uchwały przez organy stanowiące, dzięki czemu uproszczono tryb wprowadzania 

ewentualnych dalszych zmian w porozumieniu” i zapytała, czy zapis oznacza, że rada nie zobaczy 

żadnych kolejnych aneksów do porozumienia? Wprowadzana jest opcja pominięcia organu 

stanowiącego. Czy urząd negocjował treść zmiany porozumienia?  

 

ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że takie sytuacje są zawsze w przypadku porozumienia, kiedy pojawia 

się coś na kształt porozumienia międzygminnego. Poznań dyktuje warunki i jeśli gmina nie dołączy do 

porozumienia, to będzie miała stawkę taką jaką płacą inne gminy spoza systemu. Porozumienie jest 

przedstawiane wszystkim gminom i to Poznań ma instalację. Jest to władcze podejście, ale gminy mają 

wybór – podpiszą porozumienie (125 zł/tona) lub nie podpiszą i będą płacić cenę rynkową (290 

zł/tona). 

 

Radny R. Banaszak zapytał o zmianę stawek o których była mowa, a które nie wynikają z aneksu. 

 

ROŚ W. Orczewski odpowiedział, że otrzymał taką informację, ale faktycznie nie wynika ona w aneksu.  

 

Po analizie aneksu radni stwierdzili, że brak w nim stawki na rok 2024. Radna J. Radzięda zapytała do 

kiedy rada musi przeprocedować aneks i kiedy dokument wpłynął do urzędu gminy?  

 

ROŚ W. Orczewski przypomniał, że przy pierwszym porozumieniu gmina mogła podpisać dopiero po 

opublikowaniu w dzienniku urzędowym i dodał, że może powiedzieć się co w przypadku, kiedy w 

aneksie brak jest informacji o stawce. Natomiast informacja o zmianie stawki wpłynęła mailowo.  

 

Ad. 8. 

RK D. Torba przedstawił plan dotyczący RK na rok 2024 zaznaczając w szczególności zły stan budynku 

gminy.  

 

Radna A. Ankiewicz zapytała o zadanie polegające na budowie drogi z płyt. Czy jest w zadaniu ul. 

Nektarowa.  

 

RK D. Torba odpowiedział przecząco, a radna dodała, że „jest”. Pan Damian zaznaczył, że wniosek był, 

został wyceniony i przedstawiony wójtowi. W wydruku projektu budżetu pan Damian nie ma ul. 

Nektarowej. Jeśli w bardziej priorytetowych miejscach gminy nie będzie potrzeby położenia płyt, 

wówczas referat będzie się zastanawiał nad u. Nektarową.  

 

Radny R. Rozwadowski zapytał o oświetlenie psiego wybiegu. Radny nie dziwi się że nie został on 

akceptacji, skoro jest wyceniony na kwotę 2 mln zł. RK. D. Torba wyjaśnił, że musiał tu się wkraść błąd.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał czy jest wystarczający budżet, aby zapanować nad miejscami 

gdzie dochodzi do porządkowania zalegających liści, chwastów przykrawężnikowych?  

 

RK. D. Torba odpowiedział, że referat działa na istniejącym budżecie i zapewnia taki sam standard od 

lat. Koszenie poboczy jest pięciokrotne. Pod względem bezpieczeństwa najważniejsze jest koszenie 

trójkątów widoczności. Obecny budżet jest wystarczający na koszenie poboczy. Dla porównania ZDP 



kosi raz w roku. Zbieranie liści: są 3 miejscowości z wybranymi drogami. Nie ma możliwości 

organizacyjnej i finansowej, żeby zbierać wszystkie liście z poboczy. Są zbierane liście z jezdni i budżet 

jest na to wystarczający. Krzewy zawarte są jeszcze w innym budżecie, który też jest wystarczający: 

wycinki drzew, korekty krzewów. To zadanie jest realizowane na zgłoszenie.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o kwestię monitoringu i jego bieżącą eksploatację oraz trzy 

fotopułapki. W jaki sposób gmina ma korzystać z monitoringu? Straż gminna i policja odcinają się od 

bieżącego reagowania na to, co widzą na ekranie. Straż gminna trzykrotnie poinformowała 

przewodniczącego komisji, że nie będzie analizowała tego, co dzieje się na zapisie z fotopułapek, bo 

nie ma na to środków finansowych.  

 

RK D. Torba odpowiedział, że do korzystania z monitoringu uprawnione są odpowiednie służby (policja 

i straż gminna). Sprawy są zgłaszane na policję i dokonywana jest weryfikacja monitoringu. Najnowsza 

fotopułapka ma możliwość dodatkowego działania również na karcie SIM. Straż gminna działa z 

fotopułapkami już od lat. Pan Damian dodał, że nie może wypowiadać się na temat straży gminnej od 

strony budżetu, ponieważ nie leży to w jego kompetencji.  

 

Radna J. Radzięda nie widzi powodu dlaczego komisja ma rozmawiać z kierownikiem RK o budżecie 

straży gminnej, skoro straż ma odrębny budżet przeznaczony na swoje zadania.  

 

Radny Z. Hącia poinformował, że właściciele działek w rejonie ul. Maniewskiej w Chludowie od lat 

składają wnioski o doprowadzenie wody i kanalizację i dodał, że chodnik na ul. Poznańskiej w kierunku 

parkingu tirów jest całkowicie zarośnięty.  

 

RK D. Torba zaznaczył, że na terenie gminy jest wiele działek z niedoprowadzoną wodą i kanalizacją. 

Temat należy m. in. do referatu budowlano-inwestycyjnego, bo chodzi o infrastrukturę drogową. 

Chodniki mało uczęszczane zarastają, a referat nie chce stosować środków chemicznych na ich 

odchwaszczanie.  

 

Radna A. Ankiewicz przypomniała, że dbanie o chodnik przy posesji (m. in. odśnieżanie, 

odchwaszczanie) jest obowiązkiem mieszkańca.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o możliwość „wykorytowania w tym budżecie sławnego 

skrzyżowania ścieżek bardzo ruchliwych w lasku”.  

 

RK D. Torba odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Jest to teren nadleśnictwa i środki na 

korytowanie w lesie gospodarczym (nie w parku). Pan kierownik RK wolałby przeznaczyć te środki na 

tereny gminne.  

 

ROŚ W. Orczewski przedstawił różnice wnioskowanych kwot do projektu budżetu w stosunku do roku 

poprzedniego z uzasadnieniem zmian, m. in. zaproponował zwiększenie środków na Spółki Wodne ze 

względu na dodatkowe zadania i omówił sytuację z udziałem bobrów na rowie złotnickim. W projekcie 

budżetu brak pozycji dotyczącej pielęgnacji drzew (na podstawie opracowania inwentaryzacyjnego z 

roku 2023) w trzech alejach śródpolnych w Złotnikach Wsi – 100 tys. zł. Pan kierownik będzie 



wnioskował do wójta o środki na ww. zadanie. Na „Czyste Powietrze” zarezerwowane jest 50 tys. zł i 

serwis pieców na kwotę 3 tys. zł.  

 

Radna J. Radzięda zaznaczyła, że jeżeli umowa na serwis jest 4-letnia, to powinna być ujęta w WPF. Pan 

kierownik sprawdzi tę sprawę.   

 

ROŚ W. Orczewski zawnioskował do komisji PPOŚiSK o środki na utrzymanie i prace pielęgnacyjne 

drzew (na podstawie opracowania inwentaryzacyjnego z roku 2023) w trzech alejach śródpolnych w 

Złotnikach Wsi – 100 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Członkowie komisji zaopiniowali pozytywnie projekt budżetu gminy Suchy Las wraz z dodatkowym 

wnioskiem złożonym przez komisję. 

 

Członkowie komisji zwrócili uwagę na to, że w projekcie WPF nie uwzględniono zadania dotyczącego 

4-letniej umowy serwisowania pieców i wnioskują o dopisanie zadania zgodnie z umową (3 tys. zł). 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Członkowie komisji zaopiniowali pozytywnie projekt Wieloletniej Prognozy Finansowanego.  

 

Ad. 7. - c.d. 

Radna J. Radzięda poinformowała członków komisji o rozmowie odbytej z dyrektorem Wydziału 

Gospodarki Komunalnej Ł. Musielińskim. Porozumienie w nowej formie musi obowiązywać od 

01.01.2024 roku. Aneksy muszą być podpisane przez wszystkie strony do ww. terminu. Zapis mówiący 

o kolejnych zmianach dotyczy wyłącznie zmian technicznych związanych z raportami miesięcznymi i 

rocznymi. Zmiana trybu raportowego i rozliczenia wynikają z tego, że gmina ma ogromne nadpłaty i 

miasto Poznań po zakończeniu roku będzie musiało gminie zwrócić wielkie kwoty z tych rozliczeń. 

Radna potwierdziła, że stawka rośnie od 01.01.2024 roku do kwoty ponad 270 zł za tonę. Najważniejsze 

jest to, że miasto Poznań nie przewiduje żadnych działań poza swoją radą i radami gmin partnerskich 

(tylko kwestie techniczne).  

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  

 

Ad. 9. 

Projekt planu pracy komisji PPOŚiSK na rok 2024 został przyjęty jednomyślnie. 

 

Ad. 10 - 11. 

Radny R. Banaszak zapytał o sprawę wniosku, który wpłynął do komisji w temacie nasadzeń na ul. 

Truflowej na os. Jesionowym w Biedrusku. Przewodniczący J. Dudkiewicz oznajmił, że ww. tematem 

komisja zajmie się na posiedzeniu grudniowym. To spotkanie będzie poświęcone również sprawom 

awantur mających miejsce na terenie Złotnik Osiedla.  

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:         Przewodniczący: 



Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 

 


